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Louise Lindström, rådets ordförande, Förbundet för 

Delaktighet, Handlingskraft, Rörelsefrihet (DHR) – 

Stockholmsavdelningen 

 

Pia Olsson, Riksförbundet för Social och Mental Hälsa, 

RSMH, Stockholms läns distrikt – för HSO 

 

Monicka Zachari, SRF Stockholms stad 

 

Ej närvarande 

Malin Tjernell Prioset, Föreningen för rörelsehindrade 

barn och ungdomar (RBU) – för HSO 

(Handikappföreningarnas Samarbetsorgan i Stockholms 

stad) 

 

Lena Huss, Riskförbundet för Social och Mental hälsa, 

RSMH, Stockholms läns distrikt – för HSO 

 

 

I tjänsten närvarande 

Linus Olsson, bitr. avdelningschef 

Mikael Josephson, sekreterare 

Johanna Hult, enhetschef 

Britt Mattsson, enhetschef 

My Peensalu, landskapsarkitekt 

 

 

  

 

 

……………………….. 

Mikael Josephson 

mötets sekreterare 
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Protokollet justerat  

 

Datum ………………   Datum……………… 

 

 

…………………………  ………………………… 

Louise Lindström   Monicka Zachari 

ordförande     justerare  

 

 

 

1. Val av mötesordförande  
Louise Lindström valdes till mötets ordförande 

och öppnade mötet. 

 

2. Val av protokolljusterare 

Monicka Zachari valdes till protokolljusterare. 

 

3. Godkännande av dagordning 
Dagordningen godkändes.  

 

4. Tillgänglighetsaktivitet Vanadislundens 

lekpark 

Inbjudna från parkmiljöavdelningen och förskole- 

och fritidsavdelningen deltog vid planerandet av  

tillgänglighetsaktiviteten den 9 maj kl. 17.00 i 

Vanadislundens lekpark, alltså en obemannad 

lekplats. Invigdes i maj 2016. My har projektlett 

framtagandet av lekplatsen. Linus  och Mikael 

sammanställer en inbjudan till stadsdelsnämndens 

politiker samt berörda tjänstemän. OSA senast 

fredagen innan 5 maj. Oavsett hur många som 

anmäler intresse för sitt deltagande genomförs 

aktiviteten. Samling i lekparken den 9 maj för oss 

arrangörer kl. 16.30. 

 

Det finns många aspekter på tillgänglighet och 

användbarhet. Exempelvis har det visat sig att den 
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stötdämpande gummimatta som idag är mycket 

vanlig på lekplatser faktiskt har bidragit till ett 

ökat antal benbrott. Monicka tar ev. med glasögon 

vilka används för att visa på hur en synnedsättning 

påverkar individens upplevelse av omvärlden.  

 

Förslagsvis inleder vi med att be deltagarna 

studera lekplatsen, för att självständigt bilda sig en 

uppfattning om dess tillgänglighet. Därefter 

inleder parkmiljö och redogör för projekteringen. 

Rådet presenterar sig och delger sina synpunkter, 

varpå vi gemensamt begrundar anläggningen.  

 

5. Synpunkter på remisser och nämndens 

ärenden inför sammanträdet den 23 mars 

Ärende 4 

Aktualiserar frågan om behovet av kontanter. 

Rådet vill uppmärksamma nämnden på att  

kontanter är praktiskt betalningssätt, vilket många 

föredrar. Kontanter kan även förenkla för personer 

med vissa typer av funktionsnedsättning. Både 

digitala former och traditionella betalningssätt 

med kontanter behövs.  

 

Ärende 7 

Rådet har ej erhållit Underlag för budget. 

 

Ärende 10  

Principer och metoder för uppföljning och 

styrning inom äldreomsorgen - remiss från 

kommunstyrelsen: 

Rådet har tagit del av remissen och vill påminna 

om att ÄO också handhar funktionsnedsattas 

hjälpbehov som inte baseras på s.k. Normalt 

åldrande. Den aspekten nämns inte men bör 

beaktas eftersom den har andra parametrar att ta 

hänsyn till. 

 

Ärende 12 

Skolbiblioteksplan för Stockholms skolor och 

förskolor 2017-2020 - remiss från 

kommunstyrelsen: 
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Rådet har tagit del av remissen och önskar 

uppföljning av ärendet vad gäller förskolornas 

bibliotek och dess hantering av 

funktionshinderaspekterna. Rådet instämmer i 

Norrmalms åsikt att biblioteken har en viktig roll i 

samband med förskolornas verksamhet. 

Tillgänglighetsaspekten och 

användbarhetsaspekten saknas i remissen. 

 

Ärende 14  

Patientsäkerhetsberättelse. 

Funktionshinderaspekterna berörs inte. Trots att 

den socialpsykiatriska verksamheten 

Malmskillnadsgatans gruppbostad ingår. 

 

 

6. Tillgänglighet i förvaltningens nya lokaler 

Förvaltningen kommer med stor sannolikhet att 

vid årets slut flytta till S:t Eriksgatan 117.  

Kommunikationsstrateg Karina Karlström håller i 

planeringen av de nya lokalerna, vilka kommer att 

vara i ett plan och i form av kontorslandskap. 

Lokalerna har en avskild del för besökare. 

 

Rådet önskar yttra sig om följande:  

Huvudentrén är inte tillgänglig för en 

rullstolsburen person. Rådet anser det angeläget 

att diskutera tillgängliga flöden. En person med 

funktionsnedsättning ska inte behöva gå in 

bakvägen. Förvaltningen har lyft denna fråga med 

fastighetsägaren. Frågan om ledstråk fram till 

receptionen, en stäcka av ca 50 meter, har tagits 

upp med fastighetsägaren.  

 

Receptionen ska ha en lägre och en högre del, för 

god tillgänglighet. Rådet påpekar vikten av tydliga 

kontraster och god belysning. Taktila skyltar, 

enligt svensk standard kommer beaktas. Rådet 

avser att bevaka detta. Rådet påminner om enkla 

men funktionella lösningar som hög och låg 

kappkrok på toaletten.  
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Besöksdelen har åtta besöksrum, med tillräckligt 

breda öppningar för en rullstol. Rådet påminner 

om att belysning med varmvita rör är mindre 

känsligt för en person med epilepsi. För rådens 

räkning behöver ett sammanträdesrum med minst 

12 platser ordnas. För visning av bilder är det 

lämpligt med en större bildskärm med god 

kontrast. Rummet bör ha sektoriserad belysning, 

så att den som ser dåligt kan ha starkt ljus över sin 

plats, men den som är ljuskänslig kan ha ett mer 

dämpat ljus över sin plats. Även mönster, 

exempelvis på gardiner, bör vara av sådan art att 

dessa inte kan framkalla ett epileptiskt anfall.   

 

I receptionen kommer en mindre ramp finnas. 

Viktigt med ett räcke vid rampen samt en hög 

respektive låg handledare på räcket.  

 

Rådet påminner om att miniminivå i en nyinredd 

lokal som denna vid S:t Eriksgatan 117 är att 

enkelt avhjälpta hinder är åtgärdade. Rådet vill 

dock peka på att den nivå på tillgänglighet och 

användbarhet som staden, genom ett antal beslut, 

antagit är högre än det som räknas som enkelt 

avhjälpta hinder.  

 

Lokalprojektet har en tillgänglighetsexpert knutet 

till sig. Rådet erbjuder sig att träffa experten och 

beser gärna de nya lokalerna, för att på plats bidra 

med sin kompetens. 

 

Rådet är välkommet att lämna förslag på bidrag i 

nämndens månatliga annons i lokalpressen.  

 

 

7. Övriga frågor 

a) Verksamheten på Vasens äldreboende har 

nu upphört. De äldre är flyttade till andra 

äldreboenden. Lokalerna överlåts till 

stadens centrala förvaltning och kommer 

användas för nyanlända.  
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b) Louise uppmärksammar Moderna museets 

utställning Who lerarns my lesson complete 

av Loulou Cherinet. DHR-medlemmar 

medverkar i en av filmerna.  

 

8. Möteslokalerna och möteshandlingarnas 

tillgänglighet 

-   

 

9. Mötets avslutande - nästa möte 

Ordförande avslutade mötet och tackade 

deltagarna. Nästa möte är måndag den 10 april 

2017 kl. 15.00, med förmöte kl. 14.30.  

 

 

 


